
Protokół nr LX/2023- I część 

 z dnia 05 grudnia 2023r 

Obradom sesji przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska — Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. 

Sesja rozpoczęła się 05 grudnia br o godzinie 15:00 w sali sesyjnej urzędu gminy w Lubaszu 

 a zakończyła o godzinie 16:40 tego samego dnia. W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni 

goście. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków rady. 

Obecni: 

1. Żaneta Andrzejewska 

2. Leszek Arend  

3. Paweł Janusz Borowiak  

4. Sławomir Dams  

5. Paweł Dobosz  

6. Katarzyna Fiałkowska  

7. Monika Golik  

8. Andrzej Macyszyn  

9. Jacek Michalak  

10. Estera Nobik  

11. Andrzej Nowak  

12. Elżbieta Nowak  

13. Michał Stawujak  

14. Lucyna Urbaniak – Pielka  

15. Kazimierz Wicher 

Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Skarbnika Gminy. Powitała również  

dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszonych gości: Radnych 

Młodzieżowej Rady Gminy oraz członków zarządu Lubaskiej Rady Senioralnej: Pana 

Zygfryda Kozerę, Bronisława Figla i Tadeusza Mądrawskiego. 

Ad. 1)  

ad 1) Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym otworzyła obrady LX sesji VIII kadencji Rady Gminy Lubasz.  

Po sprawdzeniu kworum stwierdziła, że na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest  

14 radnych i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

ad 2) wybór sekretarza obrad 

 

Przewodnicząca Rady Gminy na sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego Pana  Andrzeja 

Macyszyna, który wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad.  

 

Głosowano w sprawie wyboru sekretarza obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 



ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend , Paweł Janusz Borowiak , Paweł Dobosz , Katarzyna 

Fiałkowska , Monika Golik , Jacek Michalak , Estera Nobik , Andrzej Nowak , Elżbieta 

Nowak , Michał Stawujak , Lucyna Urbaniak – Pielka , Kazimierz Wicher 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Macyszyn  

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca po głosowaniu stwierdziła, że sekretarzem obrad został Pan Andrzej 

Macyszyn. 

 

ad 3) przedstawienie porządku obrad 

 

Przewodnicząca powiedziała, że porządek obrad został radnym doręczony. Zapytała Wójta 

 i radnych czy mają jakieś uwagi do porządku. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie, stwierdzenie kworum 

2) wybór sekretarza obrad 

3) przedstawienie porządku obrad 

4) przyjęcie protokołu z obrad LIX sesji 

5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie LIX sesji Rady Gminy 

6) informacja wójta o działaniach między sesjami 

2. Zaprzysiężenie Młodzieżowej Rady Gminy Lubasz. 

3. Podsumowanie działalności Lubaskiej Rady Senioralnej. 

4. Przedstawienie projektów uchwał w sprawie: 

1) uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i konserwacyjnych pomników 

przyrody na terenie Gminy Lubasz 

2) przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Lubasz z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie na 2024 rok 

3) uchwalenia programu osłonowego Gminy Lubasz w zakresie dożywiania " Posiłek w 

szkole i w domu" na lata 2024-2028 

4) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 

5) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego w 

postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu " na lata 2024-2028 

6) uchylenia uchwały nr XIX/155/20 z dnia 25 czerwca 2020r w sprawie określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne oraz trybu ich składania za pomocą środków komunikacji elektronicznej 

7) ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz odbioru i transportu nieczystości ciekłych 

8) Apelu dotyczącego zmiany Uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego nr 

XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia na obszarze województwa 

wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których 

następuje spalanie paliw 



9) zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Lubasz na I kwartał 2024 rok 

10) zmiany w uchwale budżetowej na 2023 rok 

11) zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023-2036 

5. Zakończenie obrad I części sesji. 

 

Radni i wójt nie mieli uwag do porządku obrad, dlatego Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do 

następnego punktu porządku obrad.   

 

ad 4) przyjęcie protokołu z obrad LIX sesji 

 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że sekretarzem obrad LIX sesji była Pani Monika Golik. 

Poprosiła ją o przedstawienie protokołu z tej sesji. Pani Monika Golik stwierdziła, że zapoznała się z 

protokołem z obrad sesji, która odbyła się 26 października 2023r. Stwierdziła, że protokół 

odzwierciedla przebieg sesji  i poprosiła radnych o jego przyjęcie bez odczytywania.  

 

Radni nie wnieśli sprzeciwu do protokołu. 

 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z obrad LIX sesji.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend , Paweł Janusz Borowiak , Paweł Dobosz , Katarzyna 

Fiałkowska , Monika Golik , Andrzej Macyszyn , Jacek Michalak , Estera Nobik , Andrzej 

Nowak , Elżbieta Nowak , Michał Stawujak , Lucyna Urbaniak – Pielka , Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Dams  

 

ad 5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie LIX sesji Rady Gminy 

 

Przewodnicząca powiedziała, że radni otrzymali informację o realizacji uchwał podjętych  

w trakcie obrad  LIX sesji drogą elektroniczną. 

 

Radni nie mieli do tej informacji uwag, dlatego przeszła do następnego punktu porządku obrad. 

 

ad 6) informacja wójta o działaniach między sesjami 

 

Informację o działaniach w okresie między sesjami przedstawił Wójt Gminy Lubasz Marcin 

Filoda. Wójt powiedział: 

„Ostatnia sesja Rady Gminy miała miejsce 26 października br. Czas ten, do dzisiejszej 

sesji, był poświęcony przede wszystkim na opracowanie projektu budżetu gminy na 

2024 rok, realizacji zaplanowanych na ten rok zadań w związku ze zbliżającym się  

w szybkim tempie zakończeniem roku. Uwagę naszą oraz Państwa radnych na pewno 

zwracało zagadnienie małej modułowej elektrowni jądrowej, której lokalizacja na 

terenie Gminy Lubasz została wskazana w wydanej przez Ministerstwo Klimatu 

 i Środowiska decyzji zasadniczej. Decyzja taka stanowiąca otwarcie procesu 

inwestycyjnego, wydana została w lipcu br. na rzecz KGHM Polska Miedź S.A. Przy 

wydawaniu tej decyzji Gmina nie była stroną, nie byliśmy zatem pytani ani o opinię, ani 



o zgodę co jest oczywiście zgodne z przepisami prawa- ustawa z 2011roku. Udział 

społeczeństwa gminy Lubasz oraz opinia Wójta jest przewidziana w dalszej ewentualnej 

procedurze postepowania. Mimo, że decyzja zasadnicza to pierwsze w systemie 

pozwoleń administracyjnych. Jest to pierwszy dokument dla tej inwestycji w obiekcie 

elektrowni jądrowej i energetyki jądrowej o jaka może ubiegać się inwestor i nie 

przesądza ani o konkretnej lokalizacji . To mieszkańcy sołectwa Klempicz czują się 

bardzo zaniepokojeni, że decyzja ta została wydana bez konsultacji z nimi. Wyrazili oni 

sprzeciw i choć decyzja o konkretnej lokalizacji jest jeszcze daleko, to właśnie 

mieszkańcy wsi Klempicz zostali tutaj wcześniej też poinformowani przez nas i wśród 

nich odżyły niepokoje ze względu na wcześniejsze plany budowy dużej elektrowni 

jądrowej WARTA. 

Mieszkańcy zadają wiele pytań, przywołując się do obaw z wcześniejszych 

doświadczeń a także dzielą się swoimi niepokojami z innymi mieszkańcami. Pytania 

dotyczą całej sfery technologii elektrowni modułowej, zagospodarowania odpadów, 

procesu chłodzenia i tym podobne. 

Wątpliwości dotyczą także strefy bezpieczeństwa, spokojnego życia w otoczeniu przyrody 

 i rezerwatu NATURA 2000. Sytuacji nie uspokoiło spotkanie mieszkańców z potencjalnym 

inwestorem KGHM Polska Miedź. Zdaniem mieszkańców, nie odpowiedzieli oni na szereg 

zadanych pytań. My również skierowaliśmy do KGHM swoje zapytania i prośby w kierunku 

zapoznania nas z odpowiedziami na zapytania mieszkańców w formie pisemnej. Prosiliśmy 

także o udostępnienia nam skanu decyzji zasadniczej, byśmy mogli zapoznać się z jej 

konstrukcją prawną. 

Skierowaliśmy też pismo i przeprowadziliśmy rozmowy z Ministerstwem Klimatu  

i Środowiska w celu otrzymania tekstu decyzji zasadniczej. Uważamy, że jako reprezentanci 

mieszkańców Gminy na terenie której ma powstać taki obiekt, powinniśmy być informowani 

 o wydawanych rozstrzygnięciach. 

Skierowaliśmy również zapytanie do Wojewody Wielkopolskiego, czy przed ich organem 

toczy się postępowanie dotyczące budowy elektrowni. 

Na naszej stronie internetowej niebawem ma pojawić się zakładka w której mają być 

streszczone przepisy dotyczące toku postepowania przy budowie elektrowni i bieżące 

informacje w tej sprawie od inwestora. 

Miesiące październik i listopad poświęcone są opracowaniu projektu budżetu gminy na rok 

następny. Tak było i w tym roku. Projekt budżetu został opracowany na podstawie przyjętych 

przez Wysoką Radę założeń. Obejmuje plany dochodów i wydatków w kwotach obliczonych 

według wskazań zawartych w uchwałach dotyczących stawek podatków  i opłat lokalnych 

oraz wskaźnikach wzrostu cen, usług i płac wymienionych w założeniach. Ze względu na to, 

że pełne wyliczenia tak po stronie wydatków  jak i dochodów, nie bilansowały się, zmuszeni 

byliśmy do tego, by dokonać pewnych cięć wzorem lat wcześniejszych. Projekt budżetu 

poddany został opinii komisji Rady Gminy, które wyraziły pozytywna opinię. Został także 

skierowany do Regionalnej Izby Obrachunkowej również w kierunku wydania opinii. 

Przyjęcie budżetu gminy na 2024 rok przewidziane jest na drugą część dzisiejszej sesji 

zaplanowanej na 19 grudnia br.  

Komisje przetargowe powołane do przeprowadzenia przetargów dokonały otwarcia 

następujących postępowań : 

- na odbieranie i zagospodarowanie odpadów komunalnych – w przetargu biorą udział 2 firmy 

– nasza spółka oraz firma ALTVATER z Piły,  

- na budowę wodociągu do Dębego, przebudowę wodociągu w Stajkowie, budowę wodociągu 

do Kruteczka oraz stacji podniesienia ciśnienia na Sławienku – w tym przetargu bierze udział 

6 oferentów, 

- na budowę wodociągu Krucz – Kruteczek, zbiornika wyrównawczego na Sławienku oraz 



odcinka drogi Miłkowo- Stajkowo – tutaj oferentów jest 5 . 

Wszystkie oferty są badane, a po tym poddane będą ocenie komisji. 

Przygotowujemy się do ogłoszenia przetargu na remont i przebudowę budynku 

administracyjnego Urzędu Gminy wraz z likwidacją barier architektonicznych. Jego 

ogłoszenie powinno nastąpić jeszcze w miesiącu grudniu br. 

Realizując zadania zaplanowane na ten rok, w związku z wcześniejszą niż w latach 

minionych aurą zimową, napotkaliśmy na pewne trudności w realizacji zadań – przede 

wszystkim drogowych. Najpierw Starostwo Powiatowe zmieniło swoje stanowisko dotyczące 

uzyskania akceptacji przebudowy dróg – ul. Widokowej w Dębem oraz drogi w Kamionce  

w kierunku Dulinowa skutkujące koniecznością opracowania pełnego projektu budowlanego  

i wydłużającego czas przygotowania inwestycji. Ze względu na trudne warunki pogodowe 

zrealizowanie w pełni przebudowy drogi w Kamionce i ulicy Widokowej w Dębem staje się 

niemożliwe. Przyjęta technologia utwardzenia drogi gruntowej pofrezem wymaga 

utrzymywania się dodatnich temperatur, co obecnie nie występuje. Przypomnę także, że na 

przebudowę dróg w Kamionce otrzymaliśmy dofinansowanie z Funduszu Ochrony Gruntów 

Rolnych i Leśnych. Aby tego dofinansowania nie stracić zwróciliśmy się do Zarządu 

Województwa Wielkopolskiego z prośbą o zamianę przyznanego nam na 2023 rok 

dofinansowania , tak by objąć nim drogę stanowiącą ul. Rolną w Lubaszu obręb geodezyjny 

Lubasz , nr działki 1009 .Jest to droga gminna stanowiąca dojazd do gruntów rolnych 

położonych w obrębie wsi Lubasz o długości 0,447.87 km. Została ona zbudowana  

w technologii utwardzenia kostką bezfazową o grubości 8 cm oraz w miejscowości Kruteczek 

obręb geodezyjny Kruteczek , nr działki 67 oraz obręb geodezyjny Krucz nr działki 

583,7075/9, 245/1 . Jest to droga gminna stanowiąca dojazd do gruntów rolnych i leśnych.  

Zostałaby ona zbudowana w technologii utwardzenia kruszywem kamiennym o grubości ok.8 

– 10 cm oraz zagruntowana pospółką o grubości średnio 5 cm z terminem wykonania do 21 

grudnia br. Jeżeli stanowisko Zarządu Województwa będzie pozytywne natychmiast 

przystąpimy do prac w Kruteczku. Jest to technologia, która mogłaby zostać zrealizowana.  

Jeżeli zaś chodzi o drogi w Kamionce i Dębem to planujemy jeszcze w roku bieżącym 

dokonanie zakupu pofrezu do ich utwardzenia, a w roku przyszłym dokonany jego 

rozścielenia i uwałowania. 

Podobna sytuacja ma miejsce w przypadku równania dróg. Zrealizowano tylko niewielką 

część prac w związku z wystąpieniem mrozów i opadów  śniegu. Drogi jednak nie są  

w dobrym stanie. Dlatego planujemy jeszcze w tym roku uzupełnienie dziur tak by można 

było poprawić ich stan. Mówiąc o aurze zimowej, która przyszła znacznie szybciej, chcę 

poinformować, że podpisaliśmy umowy z Gminnym Zakładem Komunalnym na zimowe 

utrzymanie dróg i chodników w gminie. Umowa zaczęła być realizowana jeszcze w miesiącu 

listopadzie, ale bezpieczeństwo naszych mieszkańców jest najważniejsze. 

Zakończyły się prace nad remontami dróg w Kamionce oraz Kruteczku. W Kamionce 

ułożono dywanik asfaltowy na drodze wewnątrz wsi, a w Kruteczku zlikwidowano wyboje 

spowodowane przez korzenie drzew i także ułożono nowa nawierzchnię. Na te prace 

pozyskano środki z Rządowego Programu Rozwoju Dróg przeznaczone na remonty dróg 

gminnych. W Kruteczku pozostała jeszcze do wykonania w ramach remontu niewielka część 

około 70 m, ale są to już prace finansowane tylko ze środków  budżetu gminy. 

Także i inni zarządcy dróg kończą swoje prace na terenie naszej gminy. Zarząd Dróg 

Powiatowych kończy prace na drodze Prusinowo- Jędrzejewo oraz w Stajkowie w kierunku 

do Nowiny, gdzie położono nowa nakładkę. Droga ta, ze względu na przedszkolaki, które z 

niej korzystają, wymagała pilnej interwencji pod katem odwodnienia i bezpiecznego 

przejścia. Po raz kolejny remontowany był przejazd kolejowy na ulicy Szamotulskiej w 

Lubaszu, a rejon Dróg Wojewódzkich przełożył chodniki na ulicy Zielonej w Lubaszu. 



Na dzisiejszej sesji rady Gminy nastąpi zaprzysiężenie nowo wybranej Młodzieżowej Rady 

Gminy. Wybory, zgodnie ze Statutem przeprowadzono w Szkole Podstawowej w Lubaszu i 

Miłkowie. Przewodniczący komisji wyborczych wręczą dziś zaświadczenia o wyborze, a 

Wysoka Rada przyjmie od młodych radnych ślubowanie. Młodzieżowa Rada już działa. W 

listopadzie tradycyjnie  zainicjowała obchody Dni Patriotyzmu i Tolerancji. Wspólnie 

społeczność szkolna PSP w Lubaszu i Miłkowie została zachęcona do wypowiedzenia się 

na temat patriotyzmu i tolerancji. Uczniowie poszczególnych klas przygotowali gazetki 

na temat odzyskania przez Polskę niepodległości, oraz plakaty pt.: „Co, to znaczy, być 

tolerancyjnym?”. Oprócz tego w starszych klasach odbyły się warsztaty na temat: „Jak 

rozumiem patriotyzm XXI wieku?”  Dzień Tolerancji stał się okazją do refleksji nad własną 

postawą w odniesieniu do innych osób – kolegów, koleżanek.  

Wysłuchamy dziś także informacji o działalności Lubaskiej Rady Senioralnej. Jej działalność 

jest bardzo bogata. Status Rady zmienił się w związku ze zmianą ustawy o samorządzie 

gminnym. Będzie potrzeba zmiany statutu Rady i zasad jej funkcjonowania. Prace nad tym 

już się toczą. 

W ostatnim czasie wzrasta liczba doniesień  na temat sytuacji konfliktowych z udziałem 

wilka. Organy samorządu zostały zobowiązane  do monitorowania sytuacji, zbierania 

informacji o ewentualnym zagrożeniu i w razie  jego wystąpienia  do podejmowania 

odpowiednich czynności. Jeżeli zajdzie taka potrzeba  będziemy występować do 

Regionalnego  lub Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska z wnioskami o zezwolenia 

na realizację czynności zakazanych w stosunku do wilka. Ważną rolę odgrywać tutaj 

będzie  należyte dokumentowanie zdarzeń konfliktowych z udziałem wilka.  

Właściwe rejestrowanie zdarzeń, a także  zbieranie materiałów zdjęciowych i filmowych 

pomaga w podjęciu ewentualnej decyzji o odstrzale osobników wilka. 

W przypadku  wystąpienia nagłej niebezpiecznej  sytuacji z udziałem wilka wytypowano 

w Gminie Lubasz dwie osoby do kontaktu, które  będą uruchamiać procedury aby reagować 

szybko i skutecznie w w/w przypadkach. 

Takimi osobami są Pani  Alicja Kaźmierczak oraz Pani Elżbieta Janasek . 

Przypadki które należy zgłaszać to  między innymi wilk na posesji prywatnej, między 

zabudowaniami,  niereagujący na próby płoszenia. W razie wystąpienia  nagłego zdarzenia 

potwierdzonego zgłoszeniem mieszkańca, pracownik w formie ustnej informuje Generalnego 

Dyrektora Ochrony Środowiska  w celu uzyskania zgody na odstrzał. Jesteśmy w posiadaniu 

listy myśliwych, których wytypowały Koła Łowieckie, by móc dokonał odstrzału. 

W przypadku szkody wyrządzonej przez wilki zgłoszenia szkody należy dokonać 

niezwłocznie – telefonicznie do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Poznaniu 

następnie należy złożyć stosowny wniosek w wersji papierowej . Na wnioskodawcy 

spoczywa obowiązek zabezpieczenia dowodów do czasu dokonania oględzin przez 

pracowników Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. Poszkodowany powinien 

zabezpieczyć ślady oraz inne dowody wskazujące na przyczynę i okoliczności powstania 

szkody w miejscu jej wystąpienia do czasu sporządzenia protokołu oględzin szkody, 

w związku z czym w przypadku szkód wyrządzonych przez wilki: 

- nie należy uprzątnąć zagryzionego zwierzęcia przed przybyciem osób dokonujących 

oględzin, 

- należy zabezpieczyć wszelkie ślady zdarzenia, 

- należy wykonać, w miarę możliwości, dokumentację fotograficzną zagryzionego zwierzęcia 

i innych śladów w obrębie miejsca zdarzenia np. tropy, ślady przeciągania ofiary, odchody, 

a także samo miejsce zdarzenia i stosowane zabezpieczenia np. ogrodzenie. 

Wzór wniosku i dokumenty do wniosku o odszkodowanie za szkodę znajdują się na naszej 

stronie internetowej.  



21 listopada to święto pracowników socjalnych. Przez cały rok pracownicy  służą drugiemu 

człowiekowi. Są zawsze gotowi do pomagania. Praca osób pomagających i wspierających jest 

bardzo trudna. Wymaga wiedzy i wrażliwości, profesjonalizmu i zaangażowania, spojrzenia 

ogólnego i równocześnie dostrzegania pojedynczego człowieka, zmagania się z różnymi 

przeciwnościami losu i barierami. Z okazji Dnia Pracownika Socjalnego  spotkałem się 

z pracownikami Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubaszu, by podziękować im za 

pracę oraz złożyć życzenia z okazji święta. Podczas spotkania podziękowania dla 

pracowników złożyła również p. o. Kierownika GOPS Pani Wioletta Surma 

 Z wydarzeń kulturalno- rekreacyjnych na uwagę zasługują :              

 

1) Kolejna edycja przejazdu pociągu po trasie Poznań-Czarnków, która  miała miejsce 

w niedzielę 3 grudnia. Głównymi pomysłodawcami jest Nadwarciańska Kolej 

Drezynowa i jej aktywni członkowie, którzy mogą liczyć na wsparcie Samorządowych 

instytucji. Przejazd miał wyjątkowy klimat, ze względu na aurę, a wśród 

podróżujących dało się usłyszeć porównanie do słynnej zimowej trasy 

Transsyberyjskiej. 

2) Turniej organizowany od kilkunastu lat dla kategorii wiekowej Orlik, w tym roku 

dzieci z rocznika 2013, odbył w się tradycyjnie w Lubaszu. O zaciętej rywalizacji 

ośmiu drużyn, najlepiej świadczy fakt, że w półfinałach potrzebne były konkursy 

rzutów karnych, by wyłonić finalistów. Ostatecznie zwyciężyła Gmina Lubasz, drugie 

miejsce Gmina Drawsko, a trzecie MiG Wieleń. Emocji, bramek, a przede wszystkim 

uśmiechów, było pod dostatkiem. 

3) W dniu 21 listopada 2023r. rozstrzygnięty został Gminny Konkurs Plastyczny 

Ochotniczych Straży Pożarnych. W konkursie  uczestniczyły dzieci w wieku 

przedszkolnym i uczniowie szkół podstawowych klas I-III. 

Jury doceniło prace : 

W kategorii dzieci przedszkolnych : 

1.       Maria Dymek – przedszkole Dębe 

2.       Basia Grott – przedszkole w Kruczu 

3.       Bartosz Ławniczak  - przedszkole w Kruczu 

4.       Hanna Kostyk – przedszkole Kamionka 

5.       Piotr Rybarczyk – przedszkole Dębe 

Kategoria szkolna I-III 

1.       Zuzanna Kazińska  - SP Krucz 

2.       Szymon Sowiński – SP Krucz 

3.       Eryk Magdziarz – SP Krucz 

Zwycięskie prace zostaną przesłane do Zarządu Powiatowego OSP w Czarnkowie i wezmą 

udział w ocenie na szczeblu powiatu. Następnie wygrane prace będą reprezentowały powiat 

w etapie wojewódzkim. 

Wszystkim uczestnikom konkursu plastycznego gratulujemy i zapraszamy do udziału 

w przyszłym roku. 

4) Jesienny czas to tradycyjny moment w dziedzinie kultury na podsumowanie 

i kreowanie planów na przyszłość.  W ramach Zwiastunów Kultury 2024, 

zorganizowanych 16 listopada, zaprezentowany został film w Polskim Języku 

Migowym „Gmina Lubasz - miejsce, które zachwyca”, podziękowano instruktorom, 

twórcom i partnerom działań kulturalnych. Autorów przepięknych publikacji o historii 

Gminy Lubasz pana Edmunda Cichowicza i Zygfryda Kozerę, nagrodzono „Lubaskim 

Jednorożcem Kultury 2023”. Podsumowaniem był koncert Tomasza Żelaśkiewicza 

i słodki poczęstunek.    

5) Jak co roku z okazji Święta Niepodległości na naszych domach powiewały biało – 



czerwone flagi. Oficjalne obchody Dnia Niepodległości rozpoczęły się mszą święta 

w lubaskim kościele za ojczyznę, przed którą wystąpili uczniowie z Publicznej Szkoły 

Podstawowej im. ppłk. Zdzisława Orłowskiego w Lubaszu. Uczniowie śpiewem 

i prozą przybliżyli zebranym historię odzyskania przez nasz kraj suwerenności. 

Występ zakończyły zasłużone brawa zebranych. Po mszy delegacje udały się 

na lubaski cmentarz. Przed grobem Powstańców Wielkopolskich zostały złożone 

wiązanki kwiatów.  

Przed nami okres przygotowania do Świąt Bożego Narodzenia. To bardzo cudowny i 

rodzinny czas. Nasza główna ulica zyskała już świąteczny nastrój, który ma w nas rozbudzić 

oczekiwanie na święta. Ogłoszony został już konkurs na bożonarodzeniowy wygląd wsi oraz 

zagród prywatnych. W tym roku, jeżeli ktoś zechce wziąć udział w tym konkursie, musi 

dokonać zgłoszenia oraz wyrazić zgodę na udział. To ze względu na przepisy RODO. Wsie 

biorą udział w konkursie bez zgłoszenia. Oceny  dekoracji bożonarodzeniowych dokona 

komisja w okresie między świętami a Nowym Rokiem. Przed nami jeszcze kiermasz 

świąteczny, na który bardzo serdecznie zapraszamy oraz na pewno liczne spotkania na 

wsiach, w szkołach. To bardzo piękny czas, dlatego przeżyjmy go w spokoju i radośnie. 

 

Wójt zaprosił  w dniu 16 grudnia tj. sobota w godz.15.00-18.00 do hali widowiskowo – 

sportowej przy ul. Podgórnej w Lubaszu na tzw. MIASTECZKO ŚWIĄTECZNE JARMARK 

ŚWIĄTECZNY. W programie: występy, konkursy, poczęstunek, placówki oświatowe, KGW 

z gminy Lubasz. Samorząd Gminy Lubasz, Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu zapraszają 

do uczestnictwa w spotkaniu. 

 

Do sprawozdania radni nie wnieśli zapytań. 

 

Ad 2. Zaprzysiężenie Młodzieżowej Rady Gminy Lubasz. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy w Lubaszu powiedziała, że na mocy uchwały Rady Gminy 

Lubasz Nr VIII/82/19 z dnia 27 czerwca 2019 roku oraz zarządzenia nr 118/2023 Wójta 

Gminy Lubasz z dnia 17 sierpnia 2023r  w Szkole Podstawowej w Lubaszu i Miłkowie 

 w dniu 27 września 2023r przeprowadzone zostały wybory uzupełniające do Młodzieżowej 

Rady Gminy  w Szkole Podstawowej w Lubaszu  i Miłkowie. W szkole w Lubaszu wybrano 8 

radnych, a w Miłkowie 3 radnych. Powołane zostały komisje wyborcze do przeprowadzenia 

wyborów. W Szkole Podstawowej w Lubaszu przewodniczącymi Komisji Wyborczej była 

Nikola Furman, a w Miłkowie Elena Wicher.  Obecna na sesji była Elena Wicher, która  

wręczyła zaświadczenia o wyborze młodym, nowo wybranym radnym.  

W Lubaszu wybrani zostali : 

1. Julia Czechowska 

2. Aleksandra Duda 

3.Stanisław Graczyk 

4. Liliana Mrówka 

5. Laura Oleszczak 

6. Nadia Pielka 

7. Jan Surma    

8. Lena Żwawiak  

W Miłkowie wybrani zostali: 

1. Alicja Grodzka 

2.Stanisław Papaj 

3.Judyta Sotek 



Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz powiedziała, że radny przed objęciem mandatu 

zobowiązany jest do złożenia ślubowania. Odczytała treść ślubowania: „ My radni 

Młodzieżowej Rady Gminy obdarzeni zaufaniem przez społeczność szkolną, dołożymy 

wszelkich starań, aby godnie reprezentować żywotne interesy środowisk dziecięcych 

 i młodzieżowych naszej gminy wobec władz samorządowych, instytucji i wszystkich 

dorosłych członków naszej społeczności. Nie będziemy szczędzić wysiłków, by sprawy dzieci 

i młodzieży: bezpieczeństwo, prawo do szczęśliwego dzieciństwa i radosnej młodości były 

najważniejszym wspólnym zadaniem”. 

 Następnie najmłodszy wiekiem radny Młodzieżowej Rady Gminy –Lena Żwawiak odczytała 

nazwiska radnych w kolejności alfabetycznej, a radny słowem „ślubuję” potwierdził złożenie 

ślubowania. Każdy z radnych mógł dodatkowo wypowiedzieć formułę „tak mi dopomóż 

Bóg”. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy wraz z wójtem wręczyli młodym radnym listy  

gratulacyjne oraz podziękowali za decyzje podejścia do wyborów, życząc im owocnych 

obrad. 

PRZERWA  

Wznowienie obrad. 

Kolejnym punktem obrad było przedstawienie informacji o działalności Lubaskiej Rady 

Senioralnej, którą przedstawił jej Przewodniczący Pan Zygfryd Kozera. 

 

Ad 3. Podsumowanie działalności Lubaskiej Rady Senioralnej. 

 

Przewodniczący Lubaskiej Rady Senioralnej powiedział:” Demografia jest nieubłagana: 

społeczeństwo starzeje się, mamy coraz więcej osób starszych. Aktualnie w gminie zamieszkuje 

na stałe ok. 1350 osób, w tym 845 kobiety powyżej 60 roku życia i 505 mężczyzn powyżej 65 

roku życia. Oznacza to, że prawie co piąty mieszkaniec jest osobą w wieku emerytalnym 

 i wymaga mniej lun bardziej zaawansowanej opieki środowiskowej i życzliwego spojrzenia 

lokalnych władz samorządowych. Jako reprezentanci tego grupy jesteśmy wdzięczni, że Rada 

Gminy, mimo wielu innych bieżących problemów dotyczących wszystkich obywateli, włączyła 

do swego programu działań problematykę senioralną. Istotnym elementem tego programu było 

powołanie w 2016 roku Lubaskiej Rady Seniorów, która w lutym br., po ponad rocznej przerwie 

spowodowanej pandemią koronawirusa, rozpoczęła drugą czteroletnią kadencję 2022-2025. 

Przewodniczącym został wybrany Zygfryd Kozera, I zastępcą - Bronisław Figiel, II zastępcą - 

Tadeusz Mądrawski. Funkcję sekretarza, zgodnie z regulaminem, pełni członkini lub członek LRS 

wybrany na każdym kolejnym posiedzeniu.  

Zgodnie z ustaleniami z czerwca 2022 roku powrócono do tradycyjnych spotkań comiesięcznych 

(podobnie jak w okresie przed pandemią koronawirusa) w drugi poniedziałek każdego miesiąca  

(z wyjątkiem wakacyjnego sierpnia). Zgodnie z tymi w 2023 roku odbyło się dotąd 10 posiedzeń. 

11-te świąteczno-noworoczne odbędzie się, wyjątkowo w trzeci poniedziałek, 13 grudnia.  

W wymiarze organizacyjnym Rada współdziała z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej, 

który zabezpiecza wykonanie niezbędnych czynność i formalno-administracyjnym, w tym 

sporządzanie i przechowywanie dokumentacji kolejnych posiedzeń LRS.  

W wymiarze kulturalno-edukacyjnym Rada współdziała z Gminnym Ośrodkiem Kultury, 

Szkołami Podstawowymi oraz EDUKACJA Lubasz.  



Współpraca z tymi jednostkami oraz władzami samorządowymi, tj. Radą Gminy i Wójtem układa się 

dobrze i przejawia w osobistym udziale osób funkcyjnych w przedsięwzięciach senioralnych oraz 

pomocy organizacyjno-materialnej niezbędnej do ich realizacji. 
 Informacje o podejmowanych działaniach oraz sprawozdania z ich realizacji podawane są  

w prasie lokalnej (Biuletyn Informacyjny Gminy Lubasz, Parafialny miesięcznik -Z KRASNEGO 

WZGÓRZA) oraz na stronach internetowych www. gmina lubasz.pl oraz www. gok lubasz.pl.  

W celu doskonalenia jakości pracy i współpracy środowiskowej nasi przedstawiciele we wrześniu 

uczestniczyli w trzydniowym spotkaniu Wielkopolskich Rad Seniorów w Sierakowie.  

Tematem szkolenia był m.in. zapoznanie z warunkami działalności rad seniorów w kontekście 

zmian w przepisach prawa.  

Nowe uprawnienia Rad Seniorów:  

- nowość: uchwały, które mają formę wniosków lub pytań - władze są zobowiązane do 

udzielania pisemnej odpowiedzi na nie w ciągu 30 dni od momentu ich otrzymania.  

Finanse Rady Seniorów:  

- możliwość finansowania działalności Rady Seniorów (obsługa administracyjno-biurowa),  

- możliwość zwrotu kosztów ponoszonych przez członków Rady.  
 Działalność w 2023 roku.  

W końcu maja 2022 roku lubascy seniorzy uzyskali możliwość nieodpłatnego korzystania z lokalu 

przy ul. Szkolnej 2 o powierzchni ponad 100 m2 , w którym od tej pory, w każdy poniedziałek, 

odbywają się otwarte spotkanie wszystkich chętnych. Wyrażamy przekonanie, że udostępniony lokal 

będzie zalążkiem KLUBU SENIORA oferującego docelowo różnorodne nowe formy wsparcia dla 

seniorów. 
Grudzień 2022 roku.  

W poniedziałkowe południe ostatniego tygodniu przed świętami Bożego Narodzenia 2022 roku 

zorganizowaliśmy opłatkowe spotkanie seniorów, w którym uczestniczyli: ks. Maciej Grześ, 

proboszcz lubaskiej Parafii, Marcin Filoda, Wójt Gminy Lubasz, Szymon Szwed, dyrektor GOK 

oraz Krzysztof Gruchała zastępca kierownik GOPS . 

Styczeń 2023 roku  

Tegoroczne obchody DNIA BABCI I DZIADKA organizowane przez Towarzystwo Seniorów 

SŁONECZKO we współpracy z Lubaską Radą Seniorów, miały szczególnie symboliczny, uroczysty 

 i niecodzienny charakter za sprawą odwiedzin „super wnuczek”, uczennic EDUKACJI LUBASZ. 
Luty 2023 roku  

W poniedziałkowe południe, w przeddzień wspomnienia św. WALENTEGO, zorganizowaliśmy 

okazjonalne spotkanie Towarzystwa Seniorów SŁONECZKO połączone z uroczystym posiedzeniem 

Lubaskiej Rady Seniorów. 
SENIORALNE OSTATKI. Spotkanie lubaskich seniorów zorganizowane 21 lutego, w zapustny 

wtorek, było okazją do miłego spędzenia czasu wśród bliskich i znajomych. Wesoły nastrój spotkania 

uzupełniały zabawy i pląsy przy dźwiękach znanych przebojów tanecznych wykonywanych przez 

zespół BORÓWCZANKI w towarzystwie Jerzego Roja (klawisze) i Sławomira Magdziarza ((gitara). 
Marzec 2023 roku  

Senioralna impreza z okazji Dnia Kobiet odbyła się w lokalu przy ulicy Szkolnej, gdzie od połowy 

ubiegłego roku działa Klub Seniorów SLONECZKO. Uroczystość, zorganizowana tradycyjnie przez 

Towarzystwo Seniorów we współpracy z Lubaską Radą Seniorów, zgromadziła ponad pięćdziesiąt 

kobiet z terenu całej gminy. 
 Kwiecień 2023 roku.  

Wielkanocne spotkanie seniorów odbyło się w coraz bardziej popularnej siedzibie KLUBU SENIORA 

SŁONECZKO w poniedziałek rozpoczynający Wielki Tydzień, świątecznie udekorowanej 

wielkanocnymi symbolami graficznymi i rękodzielniczymi, które były przedmiotem mini kiermaszu. 
Na zaproszenie Wronieckiej Rady Seniorów delegacja naszej LRS 17 kwietnia 2023 roku brała 

udział w spotkaniu integracyjnym. we wronieckiej kręgielni. Spotkanie patronatem objął 

burmistrz Wronek. Przyjechali przedstawiciele Obornickiej Rady Seniorów, Lubaskiej Rady 

Seniorów, Rady Seniorów z Tarnowa Podgórnego, Chodzieskiej Rady Seniorów, Gminnej Rady 



Seniorów w Krobi, Śremskiej Rady Seniorów oraz Seniorzy z Kaźmierza, którzy planują 

założenie rady.  

Maj 2023 roku.  

Majowe spotkanie seniorów z okazji Konstytucji 3 Maja zorganizowano w tym roku w Ośrodku 

PORTUS nad jeziorem w Lubaszu. W wystroju dominowały biało-czerwone chorągiewki oraz 

mnóstwo czerwonych tulipanów darowanych przez p. Bronisława Figla, pierwszego zastępcy 

przewodniczącego Lubaskiej Rady Seniorów. 

Majowy wypoczynek seniorek i seniorów nad morzem zdominowały dwie okoliczności – 

słoneczna pogoda i święto Dnia Matki. O swoich kochanych mamie pamiętały ich dzieci składając 

życzenia telefonicznie oraz przesyłając bukiety pocztą kwiatową. Życzenia i podziękowania za 

ogrom poniesionego przez nie trudu. złożyli również obecni ojcowie honorując je symbolicznymi 

różyczkami oraz bukietem dla super mamy. 
Lipiec 2023 roku  

Celem wakacyjnych wędrówek lubaskich seniorów tego lata było pomorskie Centrum Edukacji i 

Promocji Regionu w Szymbarku. 
Wrzesień 2023 roku.  

Zgodnie z planem pracy w dniu 4 września odbyło się uroczyste posiedzenie Lubaskiej Rady 

Seniorów i Towarzystwa Seniorów SŁONECZKO. W zebraniu uczestniczyli także – Wójt 

Marcin Filoda, Kierowniczka GOPS, Wioletta Surma oraz Karolina Nurczyk. Po wyczerpaniu 

formalnego porządku obrad, w drugiej części, dokonano uroczystego uhonorowania 

jubilatów: p. Barbary Klessa (75 lat) i p. Jana Kosickiego (80 lat) oraz solenizanta, p. 

Bronisława Figla.  

Na zaproszenie Prezydenta Miasta Piły w sobotnie popołudnie końca września grupa lubaskich 

seniorów uczestniczyła w Senioraliach Północnej Wielkopolski. Impreza odbyła się na terenie 

Parku na Wyspie. Miała charakter święta seniorów reprezentujących członków rad seniorów, 

uniwersytetów trzeciego wieku, organizacji seniorskich, instytucji publicznych i społecznych oraz 

przedstawicieli władz samorządowych Północnej Wielkopolskich. 

Październik 2023 roku  

W październiku, poza stałymi cotygodniowymi zajęciami rekreacyjno-aktywizującymi 

zajęciami w KLUBIE SENIORA SŁONECZKO, odbyło się XVI/X/2023 posiedzenie 

Lubaskiej Rady Seniorów Gminy Lubasz, którego pokłosiem była uchwała w sprawie zwrotu 

kosztów ponoszonych przez członków Rady związanych z prawidłowym funkcjonowania 

LRS.  

Listopad 2023 roku  

6 listopada 2023 roku w Ośrodku Szkoleniowo-Rekreacyjnym PORTUS pod hasłem ŻYCIE TO 

PODRÓŻ, odbyło się uroczyste posiedzenie LRS i TS”S”, którego głównym tematem była 

prezentacja publikacji LUBASKIE HISTORIE PIERWSZEJ POŁOWY XX WIEKU. Spotkanie 

 z zespołem redakcyjnym miało na celu uhonorowanie żyjących jeszcze bohaterów wspomnień 

lub członkowie ich rodzin oraz fundatorów, sponsorów i darczyńców. 

27 listopada 2023 roku odbyła się debata zorganizowana przez KPP w Czarnkowie pod 

hasłem BEZPIECZEŃSTWO SENIORÓW.  

Grudzień 2023 roku.  

Spotkanie świąteczno-noworoczne połączone z kiermaszem ozdób choinkowych..  

Dziękujemy Radzie Gminy Lubasz i Wójtowi za opiekę nad LRS, Gminnemu Ośrodkowi 

Pomocy Społecznej za obsługę administracyjną, Gminnemu Ośrodkowi Kultury za 

współpracę i pomoc organizacyjno-materialną w realizacji imprez kulturalnych seniorów.”  

 

Do informacji Przewodniczącego Lubaskiej Rady Senioralnej nie było pytań. 

Przewodniczący Pan Zygfryd Kozera, złożył również na ręce Kierownika Biblioteki 

 w Lubaszu Pani Beaty Szymkowiak 4 egzemplarze książek o historii Lubasza wraz  



z podpisem zespołu redakcyjnego. Książki zasilą zasoby czytelnicze w bibliotece. 

 Wójt podziękował im za zaangażowanie w tę działalność, życzył Radzie dalszych sukcesów 

 i dużo własnej inwencji twórczej oraz przekazał życzenia świąteczne dla pozostałych 

członków Lubaskiej Rady Senioralnej. Z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia 

proszę przekazać wszystkim seniorom życzenia zdrowia i wszelkiej pomyślności, radości  

i błogosławieństwa Dziecięcia Bożego oraz Szczęśliwego Nowego 2024 Roku. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do  kolejnego punktu porządku sesji, a mianowicie do 

podjęcia uchwał. 

 

Ad 4. Przedstawienie projektów uchwał w sprawie: 

 

Projekty wszystkich uchwał zostały omówione podczas posiedzenia Wspólnych Komisji Rady 

Gminy w dniu 28 listopada br. i dlatego po uzgodnieniach projekty uchwał przedstawiła 

Przewodniczącą Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska, a uchwały dotyczące sfery budżetowej 

przedstawiła Skarbnik Gminy- Renata Fąferek. 

 

ad 1) uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i konserwacyjnych pomników 

przyrody na terenie Gminy Lubasz 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych 

 i konserwacyjnych pomników przyrody na terenie Gminy Lubasz.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend , Paweł Janusz Borowiak , Paweł Dobosz , Katarzyna 

Fiałkowska , Monika Golik , Andrzej Macyszyn , Jacek Michalak , Estera Nobik , Andrzej Nowak 

, Elżbieta Nowak , Michał Stawujak , Lucyna Urbaniak – Pielka , Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 14 za, nieobecnych 1. 

Uchwała nr LX/459/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 2) przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Lubasz z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie na 2024 rok 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 



Głosowano w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Lubasz  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na 2024 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend , Paweł Janusz Borowiak , Paweł Dobosz , Katarzyna 

Fiałkowska , Monika Golik , Andrzej Macyszyn , Jacek Michalak , Estera Nobik , Andrzej Nowak 

, Elżbieta Nowak , Michał Stawujak , Lucyna Urbaniak – Pielka , Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 14 za, nieobecnych 1. 

Uchwała nr LX/460/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 3) uchwalenia programu osłonowego Gminy Lubasz w zakresie dożywiania " Posiłek w 

szkole i w domu" na lata 2024-2028 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Głosowano w sprawie uchwalenia programu osłonowego Gminy Lubasz w zakresie dożywiania " 

Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend , Paweł Janusz Borowiak , Paweł Dobosz , Katarzyna 

Fiałkowska , Monika Golik , Andrzej Macyszyn , Jacek Michalak , Estera Nobik , Andrzej Nowak 

, Elżbieta Nowak , Michał Stawujak , Lucyna Urbaniak – Pielka , Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 14 za, nieobecnych 1. 

Uchwała nr LX/461/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 4) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Głosowano w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 



wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend , Paweł Janusz Borowiak , Paweł Dobosz , Katarzyna 

Fiałkowska , Monika Golik , Andrzej Macyszyn , Jacek Michalak , Estera Nobik , Andrzej Nowak 

, Elżbieta Nowak , Michał Stawujak , Lucyna Urbaniak – Pielka , Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 14 za, nieobecnych 1. 

Uchwała nr LX/462/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 5) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego w 

postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu " na lata 2024-2028 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Głosowano w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia 

pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu " na lata 2024-2028.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend , Paweł Janusz Borowiak , Paweł Dobosz , Katarzyna 

Fiałkowska , Monika Golik , Andrzej Macyszyn , Jacek Michalak , Estera Nobik , Andrzej Nowak 

, Elżbieta Nowak , Michał Stawujak , Lucyna Urbaniak – Pielka , Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 14 za, nieobecnych 1. 

Uchwała nr LX/463/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 6) uchylenia uchwały nr XIX/155/20 z dnia 25 czerwca 2020r w sprawie określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne oraz trybu ich składania za pomocą środków komunikacji elektronicznej 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Głosowano w sprawie uchylenia uchwały nr XIX/155/20 z dnia 25 czerwca 2020r w sprawie 



określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają 

odpady komunalne oraz trybu ich składania za pomocą środków komunikacji elektronicznej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend , Paweł Janusz Borowiak , Paweł Dobosz , Katarzyna 

Fiałkowska , Monika Golik , Andrzej Macyszyn , Jacek Michalak , Estera Nobik , Andrzej Nowak 

, Elżbieta Nowak , Michał Stawujak , Lucyna Urbaniak – Pielka , Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 14 za, nieobecnych 1. 

Uchwała nr LX/464/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 7) ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz odbioru i transportu nieczystości ciekłych 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Głosowano w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz odbioru i transportu 

nieczystości ciekłych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend , Paweł Janusz Borowiak , Paweł Dobosz , Katarzyna 

Fiałkowska , Monika Golik , Andrzej Macyszyn , Jacek Michalak , Estera Nobik , Andrzej Nowak 

, Elżbieta Nowak , Michał Stawujak , Lucyna Urbaniak – Pielka , Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 14 za, nieobecnych 1. 

Uchwała nr LX/465/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 8) Apelu dotyczącego zmiany Uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego nr 

XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia na obszarze województwa 

wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje 

spalanie paliw 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Głosowano w sprawie Apelu dotyczącego zmiany Uchwały Sejmiku Województwa 



Wielkopolskiego nr XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia na 

obszarze województwa wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji 

instalacji, w których następuje spalanie paliw.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend , Paweł Janusz Borowiak , Paweł Dobosz , Katarzyna 

Fiałkowska , Monika Golik , Andrzej Macyszyn , Jacek Michalak , Estera Nobik , Andrzej Nowak 

, Elżbieta Nowak , Michał Stawujak , Lucyna Urbaniak – Pielka , Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 14 za, nieobecnych 1. 

Uchwała nr LX/466/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 9) zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Lubasz na I kwartał 2024 rok 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta 

Andrzejewska. 

 

Głosowano w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Lubasz na I kwartał 2024 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend , Paweł Janusz Borowiak , Paweł Dobosz , Katarzyna 

Fiałkowska , Monika Golik , Andrzej Macyszyn , Jacek Michalak , Estera Nobik , Andrzej Nowak 

, Elżbieta Nowak , Michał Stawujak , Lucyna Urbaniak – Pielka , Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 14 za, nieobecnych 1. 

Uchwała nr LX/467/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 10) zmiany w uchwale budżetowej na 2023 rok 

 

Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2023 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 



ZA (14) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend , Paweł Janusz Borowiak , Paweł Dobosz , Katarzyna 

Fiałkowska , Monika Golik , Andrzej Macyszyn , Jacek Michalak , Estera Nobik , Andrzej Nowak 

, Elżbieta Nowak , Michał Stawujak , Lucyna Urbaniak – Pielka , Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 14 za, nieobecnych 1. 

Uchwała nr LX/468/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 11) zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023-2036 

 

Ostatni projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Renata Fąferek i go odczytała. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023-2036.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Leszek Arend , Paweł Janusz Borowiak , Paweł Dobosz , Katarzyna Fiałkowska , Andrzej 

Macyszyn , Jacek Michalak , Estera Nobik , Elżbieta Nowak , Michał Stawujak , Lucyna Urbaniak 

– Pielka , Kazimierz Wicher 

PRZECIW (1) 

Monika Golik  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Żaneta Andrzejewska, Andrzej Nowak  

NIEOBECNI (1) 

Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów11 za, przeciw 1 ,wstrzymuje 

się 2,nieobecnych 1. 

Uchwała nr LX/469/23 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 5. Zakończenie obrad I części sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz wobec wyczerpania porządku zamknęła obrady I części LX sesji 

Rady Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz. 16:40. 

                                                                    Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz 

                                                                             Żaneta Andrzejewska                                                                                                                     

 

  



 

Przygotował(a): Elżbieta Janasek 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


